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 EM 2018/133 

23. oktober 2018 

 Aqqaluk Heilmann 

 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges til EM2019 at omdele en 

evaluering af reglerne for prisfastsættelsen af kontrollerede transaktioner mellem 

koncernforbundne selskaber, hovedaktionærer og faste driftssteder (”trans-fer-pricing”). 

Dette med henblik på at fastslå, om reglerne bør strammes for at forhindre aggressiv 

skatteplanlægning, herunder overholdelse af armslængdeprincippet. 

(Medlem af Inatsisartut Henrik Fleischer, Siumut) 

 

Den 11. oktober blev forslaget, som var punkt 191, drøftet: Forslag til: Inatsisartutlov nr. xx af xx. 

xxx 2018 om ændring af landstingslov om indkomstskat. 

(Naalakkersuisoq for finanser)  

 

I dette forslag, så anser Naalakkersuisut som vigtigt, at indtægter der er oparbejdet i Grønland, 

bliver beskattet. 

Naalakkersuisoq fremlagde bl.a. i § 36 b, at der skal ske stramning vedrørende 

dokumentationspligten af kontrollerede økonomiske transaktioner. 

Vi alle har den målsætning, at de levende og ikke levende ressourcer i vort land bliver brugt 

bæredygtigt, samt at ressourcerne skal være til gavn for alle de erhvervsdrivende og derved til vort 

land. 

Derfor er vi sikre på, at hvis transfer pricing bliver lovpligtigt, så vil den være store gavn for vort 

lands landskasse, og vi kræver derfor, at man særskilt fokuserer og bearbejder området, da den kan 

have store gavnlige effekter for vort lands økonomi. 

Her i dag, har vi nået til det punkt, at vi efterlyser at få flere indtægter fra vores ressourcer, f.eks. 

eksportfisk, samt ophøjning deres økonomiskværdi. 

Vi mener fra Atassut, at hvis man ved lov implementerer ”Transfer pricing”, så skal man også 

udarbejde en vurdering, hvilke konsekvenser den vil give til de private erhvervsdrivende, da man 

bør udarbejde den, så den både gavner alle parter, hvis den skal kunne betale sig. 

Dette for at sikre sig, at vort lands eksport af varer, ikke skal blive misbrugt for at tjene flere penge, 

samt da det er vigtigt at udarbejde lovpligtige krav, derved kan man sikre sig, at der kommer flere 

indtægter til vort land samt kan dette medvirke til, at fiskernes vilkår også bliver forbedret. 

Vi støttet forslaget og indstiller til at sagen videresendes til fagudvalget til behandling. 


